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§ 49 Dnr 2023/00093 

Information om verksamheten Äntligen Fredag 

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskotts förslag till beslut 

1 Kultur- och fritidsnämnden beslutar att lägga informationen till 

handlingarna. 

Information 

Under 2021 genomfördes en lokal undersökning bland Ållebergsgymnasiets 

elever kring pandemins effekter på ungas livssituation. Resultatet visade att 

ungdomar haft minskade sociala kontakter, mindre att göra på fritiden samt 

minskad motivation och sämre möjligheter att delta i samhället. Dessa 

konsekvenser upplevs ha påverkat deras studieresultat, studiemotivation och 

trivsel i skolan. Unga lyfter ett stort behov av fysiska mötesplatser och 

sociala aktiviteter på skolan. 

Kultur- och fritidsförvaltningens uppdrag om att stärka ungas inflytande och 

delaktighet, inkludering och fysisk aktivitet kan bidra till skolans mål om 

demokrati, inflytande och lärande. Att möjligheter till sociala, kulturella och 

fysiska aktiviteter finns i anslutning till skoltid skapar god tillgänglighet och 

möjlighet till meningsfull fritid för fler. Genom att själva organisera sig 

utifrån intresse styr unga själva över utbudet. 

Verksamheten Äntligen Fredag har inneburit såväl öppna aktiviteter för alla 

som sluten gruppverksamhet för tjejer samt även för specifika 

intresseområden som dans och spel. Verksamheten är ett sätt för 

förvaltningarna att samverka och fånga upp behov bland unga. Unga uppger 

att verksamheten bidragit till en känsla av ökat inflytande och delaktighet 

samt att fler möten mellan ungdomar har skapats. 

Beslutsunderlag  

Tjänsteutlåtande från kultur- och fritidsförvaltningen, 2023-09-27 

  

 

Paragrafen skickas till  
Kultur- och fritidsnämnden          



 

Avdelning Strategi | Kultur- och fritidsförvaltningen 
 
Karoline Jernsparv | Ungdomsstrateg | 0730856917 | karoline.jernsparv@falkoping.se  
Falköpings kommun, 52181 Falköping | Växel 0515-88 50 00 
kommunen@falkoping.se | www.falkoping.se | Bankgiro 991-2478 | Org nr 2120001744 
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 Kultur- och fritidsnämnden 

Information om verksamheten Äntligen Fredag 

Information 

Under 2021 genomfördes en lokal undersökning bland Ållebergsgymnasiets 

elever kring pandemins effekter på ungas livssituation. Resultatet visade att 

ungdomar haft minskade sociala kontakter, mindre att göra på fritiden samt 

minskad motivation och sämre möjligheter att delta i samhället. Dessa 

konsekvenser upplevs ha påverkat deras studieresultat, studiemotivation och 

trivsel i skolan. Unga lyfter ett stort behov av fysiska mötesplatser och 

sociala aktiviteter på skolan. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningens uppdrag om att stärka ungas inflytande och 

delaktighet, inkludering och fysisk aktivitet kan bidra till skolans mål om 

demokrati, inflytande och lärande. Att möjligheter till sociala, kulturella och 

fysiska aktiviteter finns i anslutning till skoltid skapar god tillgänglighet och 

möjlighet till meningsfull fritid för fler. Genom att själva organisera sig 

utifrån intresse styr unga själva över utbudet. 

Verksamheten Äntligen Fredag har inneburit såväl öppna aktiviteter för alla 

som sluten gruppverksamhet för tjejer samt även för specifika 

intresseområden som dans och spel. Verksamheten är ett sätt för 

förvaltningarna att samverka och fånga upp behov bland unga. Unga uppger 

att verksamheten bidragit till en känsla av ökat inflytande och delaktighet 

samt att fler möten mellan ungdomar har skapats. 

Underlag 

 Tjänsteutlåtande från kultur- och fritidsförvaltningen, 2023-09-27 

 

 

Karoline Jernsparv 

Ungdomsstrateg 



 

Verksamhetsområde Ungdom | Kultur- och fritidsförvaltningen 
 
Karoline Jernsparv | Ungdomsstrateg | 0730856917 | karoline.jernsparv@falkoping.se  
Falköpings kommun, 52181 Falköping | Växel 0515-88 50 00 
kommunen@falkoping.se | www.falkoping.se | Bankgiro 991-2478 | Org nr 2120001744 
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 Kultur- och fritidsnämnden 

Information om arbetet med ungas inflytande 

Information 

Nämndens ansvar för arbetet med ungas inflytande startade 2016 i och med 

flera insatser. Tillsättandet av en ungdomsstrateg och unga 

kommunutvecklare samtidigt som den öppna ungdomsverksamheten gick 

över till nämndens ansvarsområde från att tidigare varit en del av barn- och 

utbildningsnämnden.  

Var tredje år genomförs ungdomsenkäten Lokal uppföljning av 

ungdomspolitiken (Lupp) som tas fram av Myndigheten för ungdoms- och 

civilsamhällesfrågor (MUCF). Resultatet används som underlag bland annat 

i nämndens barnkonsekvensanalyser och i kommunövergripande analyser 

och processer.   

De senaste åren har Falköpings kommun gjort flera satsningar för att öka 

ungas inflytande i samhället som också utgår från resultatet i Lupp och 

dialoger med unga. Unik-panel, projektet Ungas rätt till inflytande, 

Framtiden är nu, appen Speakapp och KulturCrew är några exempel.  

Kommunens samlade arbete uppmärksammas såväl regionalt som nationellt. 

Falköpings kommun har en nyckelroll i nätverk och samverkan med 

Skaraborgs kommunalförbund i frågor som berör barn och ungas rättigheter. 

Underlag 

 Tjänsteutlåtande från kultur- och fritidsförvaltningen, 2023-09-28 

 

 

 

Karoline Jernsparv 

Ungdomsstrateg 
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§ 50 Dnr 2023/00094 

Fritidspolitiskt program för Falköpings kommun 

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskotts förslag till beslut 

1 Kultur- och fritidsnämnden beslutar att lägga informationen till 

handlingarna. 

Information 

 För att planera en lämplig process för framtagandet av ett fritidspolitiskt 

program har förvaltningen tittat på liknande styrdokument från andra 

kommuner.  En fördjupning har gjorts i två kommuner där representanter har 

kontaktats för att utbyta erfarenheter; Linköping och Ekerö. Ett antal 

medskick från kommunerna gjordes: Gör en ordentlig omvärlds- och 

nulägesanalys, låt programmet bli ett kommunövergripande dokument, 

involvera hela politiken och låt processen ta tid. Alla ovanstående punkter 

bedöms av de två kommunerna som framgångsfaktorer för att få 

långsiktighet och för att underlätta implementering av dokumentet.  

Processen kommer genomföras enligt följande steg:  

 Omvärlds- och nulägesanalys. Aktuell statistik och forskning som är 

relevant på området sammanställs tillsammans med lokala 

förutsättningar i kommunen för att få en bild av nuläge och vilka 

trender som kan ses på fritidsområdet.  

 Val av riktning. Kultur- och fritidsnämndens AU är politisk styrgrupp 

och tar del av omvärlds och nulägesanalysen. Utifrån den väljs 

förslag på fokusområden och prioriterade grupper för programmet.   

 Dialog. Bred dialog genomförs med berörda parter såsom 

föreningsliv, barn- och unga, övriga förvaltningar, nätverk och ”icke-

organiserade” grupper.  

 Utifrån underlaget som framkommit i processen tas ett förslag fram 

på ett Fritidspolitiskt program.  

 Remiss. Programmet skickas på remiss till de parter som varit 

involverade i processen  

 Beslut. Beslut tas i kultur- och fritidsnämnden i januari 2025 och 

lämnas till KS för vidare beredning och beslut.  

Beslutsunderlag  

Tjänsteutlåtande från kultur- och fritidsförvaltningen, 2023-09-26 

  

Paragrafen skickas till  
Kultur- och fritidsnämnden          



 

Bad & Fritid  | Kultur- och fritidsförvaltningen 
 
Ida Johansson | Idrottsstrateg |  | ida.d.johansson@falkoping.se  
Falköpings kommun, 52181 Falköping | Växel 0515-88 50 00 
kommunen@falkoping.se | www.falkoping.se | Bankgiro 991-2478 | Org nr 2120001744 
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 Kultur- och fritidsnämnden 

Fritidspolitiskt program för Falköpings kommun 

Information 

 För att planera en lämplig process för framtagandet av ett fritidspolitiskt 

program har förvaltningen tittat på liknande styrdokument från andra 

kommuner.  En fördjupning har gjorts i två kommuner där representanter har 

kontaktats för att utbyta erfarenheter; Linköping och Ekerö. Ett antal 

medskick från kommunerna gjordes: Gör en ordentlig omvärlds- och 

nulägesanalys, låt programmet bli ett kommunövergripande dokument, 

involvera hela politiken och låt processen ta tid. Alla ovanstående punkter 

bedöms av de två kommunerna som framgångsfaktorer för att få 

långsiktighet och för att underlätta implementering av dokumentet.  

 

Processen kommer genomföras enligt följande steg:  

 Omvärlds- och nulägesanalys. Aktuell statistik och forskning som är 

relevant på området sammanställs tillsammans med lokala 

förutsättningar i kommunen för att få en bild av nuläge och vilka 

trender som kan ses på fritidsområdet.  

 Val av riktning. Kultur- och fritidsnämndens AU är politisk styrgrupp 

och tar del av omvärlds och nulägesanalysen. Utifrån den väljs 

förslag på fokusområden och prioriterade grupper för programmet.   

 Dialog. Bred dialog genomförs med berörda parter såsom 

föreningsliv, barn- och unga, övriga förvaltningar, nätverk och ”icke-

organiserade” grupper.  

 Utifrån underlaget som framkommit i processen tas ett förslag fram 

på ett Fritidspolitiskt program.  

 Remiss. Programmet skickas på remiss till de parter som varit 

involverade i processen  

 Beslut. Beslut tas i kultur- och fritidsnämnden i januari 2025 och 

lämnas till KS för vidare beredning och beslut.  

Underlag 

 Tjänsteutlåtande från kultur- och fritidsförvaltningen, 2023-09-29 

 

 

Ida Johansson 

Idrottsstrateg 



 

Staben 
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 Kultur- och fritidsnämnden 

Ordförandeförslag om val av styrgrupp vid 
framtagande av fritidspolitiskt program för Falköpings 
kommun 

Förslag till beslut 

1 Kultur- och fritidsnämnden beslutar att delegera till kultur- och 

fritidsnämndens arbetsutskott att utse styrgrupp för framtagande av 

fritidspolitiskt program för Falköpings kommun.  

2  Kultur- och fritidsnämnden beslutar att sammanträdesarvode ska utgå vid 

styrgruppens möten. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade i flerårsplan år 2023-2025 för Falköpings 

kommun att ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att ta fram ett 

fritidspolitiskt program. Vid framtagande av programmet önskar kultur- och 

fritidsförvaltningen använda sig av kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 

som styrgrupp under processen. Kultur- och fritidsnämnden föreslås besluta 

att delegera till kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott att bland deras 

ledamöter och ersättare utse styrgrupp för framtagande av det fritidspolitiska 

programmet för Falköpings kommun. 

Beslutet ska skickas till 

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 

 

 

 

Anders Blom 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande 



 

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 

  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1 (1) 

Sammanträdesdatum 

2023-10-10 
 

 

  
 

 
Justerarnas signaturer 
 
Digital signering 

  Protokollsutdraget bestyrks 

 

§ 51 Dnr 2023/00095 

Återrapportering av uppdraget att utreda behovet av 
och eventuella former för ett föreningarnas hus 

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskotts förslag till beslut 

1 Kultur- och fritidsnämnden godkänner utredning om behov och eventuella 

förutsättningar för ett föreningarnas hus i Falköpings kommun. 

2 Kultur- och fritidsnämnden beslutar att utredningsuppdraget att utreda 

behovet och eventuella former för ett föreningarnas hus som formulerats i 

Flerårsplan för 2023-2025 Falköpings kommun är fullgjort. 

Sammanfattning 

I Flerårsplan för 2023-2025 Falköpings kommun ger kommunfullmäktige 

kultur- och fritidsnämnden ett särskilt uppdrag att utreda behovet och 

eventuella former för ett föreningarnas hus. 

Det finns både sociala och ekonomiska fördelar med föreningshus-liknande 

verksamheter vilket gör frågan om ett föreningarnas hus angelägen. 

Förvaltningen gör dock bedömningen att kommunens föreningsliv inte 

upplever ett behov av ett stort föreningarnas hus i kommunen. 

Förvaltningens slutsats är istället att det vore mer gynnsamt att 

vidareutveckla några av de befintliga föreningskluster som finns runt om i 

kommunen till föreningshus-liknande verksamheter. 

Beslutsunderlag 

 Tjänsteutlåtande från kultur- och fritidsförvaltningen, 2023-09-27 

 Bilaga 1: Utredning av behov och eventuella förutsättningar för ett 

Föreningarnas hus i Falköpings kommun 

 Bilaga 2: Föreningarnas hus sammanställning av enkät 

  

 

Paragrafen skickas till  
Kultur- och fritidsnämnden            



 

Kultur- och fritidschefen | Kultur- och fritidsförvaltningen 
 
Hampus Haga | Kultur- och fritidschef |  | hampus.haga@falkoping.se  
Falköpings kommun, 52181 Falköping | Växel 0515-88 50 00 
kommunen@falkoping.se | www.falkoping.se | Bankgiro 991-2478 | Org nr 2120001744 
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 Kultur- och fritidsnämnden 

Återrapportering av uppdraget att utreda behovet av 
och eventuella former för ett föreningarnas hus 

Förslag till beslut 

1 Kultur- och fritidsnämnden godkänner utredning om behov och 

eventuella förutsättningar för ett föreningarnas hus i Falköpings kommun. 

2 Kultur- och fritidsnämnden beslutar att utredningsuppdraget att utreda 

behovet och eventuella former för ett föreningarnas hus som formulerats i 

Flerårsplan för 2023-2025 Falköpings kommun är fullgjort. 

Sammanfattning  

I Flerårsplan för 2023-2025 Falköpings kommun ger kommunfullmäktige 

kultur- och fritidsnämnden ett särskilt uppdrag att utreda behovet och 

eventuella former för ett föreningarnas hus. 

Det finns både sociala och ekonomiska fördelar med föreningshus-liknande 

verksamheter vilket gör frågan om ett föreningarnas hus angelägen. 

Förvaltningen gör dock bedömningen att kommunens föreningsliv inte 

upplever ett behov av ett stort föreningarnas hus i kommunen. 

Förvaltningens slutsats är istället att det vore mer gynnsamt att 

vidareutveckla några av de befintliga föreningskluster som finns runt om i 

kommunen till föreningshus-liknande verksamheter. 

Bakgrund 

I Flerårsplan för 2023-2025 Falköpings kommun ger kommunfullmäktige 

kultur- och fritidsnämnden ett särskilt uppdrag att: 

”… utreda behovet och eventuella former för ett föreningarnas hus. 

Uppdraget ska redovisas för kultur- och fritidsnämnden och 

kommunstyrelsen under kvartal 3 år 2023.” 

 

God tillgång till ändamålsenliga lokaler är en viktig förutsättning för att 

kommunens föreningsliv ska kunna bedriva sin viktiga verksamhet. Här har i 

många fall stöd ifrån kommunen en avgörande roll. Kommunen har en stor 

mångfald av föreningar och behoven av lokaler varierar därför kraftigt bland 

föreningarna. Föreningarna är geografiskt utspridda över hela kommunen. 
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Kommunen tillhandahåller flera olika anläggningar, runt om i kommunen, 

där vissa föreningar bedriver sin verksamhet. Andra föreningar hyr- eller 

äger egna anläggningar/lokaler som i många fall berättigar till kommunala 

driftbidrag. Förutom rena verksamhetslokaler så har kommunens föreningar i 

varierande grad behov av lokaler för möten, sociala aktiviteter, 

administration eller förråd. 

 

Av tradition har många föreningar en egen föreningslokal med allt ansvar 

som det innebär. Det är känt att nyttjandegraden av många föreningslokaler 

är låg och att lokalerna står tomma under stora delar av veckan eller året. I 

takt med kostnadsökningar på el, värme och underhåll är det av vikt att 

föreningslivet och kommunen arbetar tillsammans för att skapa 

förutsättningar för ett effektivt nyttjande av lokaler för föreningslivet.  

 

Förutom de ekonomiska fördelarna som ett effektivt föreningslokalnyttjande 

kan tänkas ha så har det också varit intressant för förvaltningen att undersöka 

vilka sociala effekter som exempelvis ett samnyttjande av lokaler kan tänkas 

generera för föreningarna och dess medlemmar. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen har satt samman en särskild arbetsgrupp för 

uppdraget. Under utredningstiden har arbetsgruppen genomfört en 

enkätundersökning, erfarenhetsinhämtning hos andra liknande verksamheter, 

gjort en inventering av nuvarande lokalutbud för föreningar samt haft ett 

flertal interna analyssamtal. 

 

Under utredningstiden har kultur- och fritidsförvaltningen löpande 

rapporterat till kultur- och fritidsnämnden samt dess arbetsutskott. 

Förvaltningens bedömning 

I utredningen presenterar förvaltningen följande slutsatser och 

rekommendationer: 

Det finns både sociala och ekonomiska fördelar med föreningshus-liknande 

verksamheter vilket gör frågan om ett föreningarnas hus angelägen. 

Förvaltningen gör dock bedömningen att kommunens föreningsliv inte 

upplever ett behov av ett stort föreningarnas hus i kommunen. 

Förvaltningen ser geografiska, ekonomiska och verksamhetsmässiga 

svårigheter med ett skapa ett större föreningarnas hus i kommunen. 

Förvaltningens slutsats är istället att det vore mer gynnsamt att 

vidareutveckla några av de befintliga föreningskluster som finns runt om i 

kommunen till föreningshus-liknande verksamheter. Förvaltningen ser också 

möjligheter att knyta kommunal föreningsservice och det områdesbaserade 

arbetet till dessa. Kultur- och fritidsförvaltningen bör fokusera mer på 

föreningskluster i sitt fortsatta strategiska utvecklingsarbete kopplat till 

föreningslivet och dess lokaler.  

Ett starkt underifrånperspektiv där föreningslivet aktivt samarbetar kring 

lokalkluster och löpande fyller dem med verksamhet är enligt förvaltningen 

en viktig förutsättning för att lyckas med en föreningshus-liknande 

verksamhet. Kommunen bör därför aktivt stötta eventuella initiativ från 

föreningslivet som gäller föreningshus-liknande verksamheter. 
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Parallellt med denna utredning arbetar kultur- och fritidsförvaltningen med 

att ta fram förslag på en ny modell för kommunens stöd- och bidrag till 

civilsamhället. Där är bidragen till verksamhetslokaler och anläggningar en 

viktig pusselbit. Resultaten av utredningen gällande ett föreningarnas hus bör 

implementeras i arbetet med framtagandet av den nya stöd- och 

bidragsmodellen.  

Slutligen bör kommunen skapa bättre förutsättningar för att föreningslivet 

ska kunna nyttja de delar av kommunens lokaler som står tomma på kväller 

och helger. Detta skulle bidra till ett mer effektivt lokalnyttjande för 

lokalsamhället som helhet. 

Finansiering och ekonomiska konsekvenser  

Förvaltningens förslag till beslut leder inte till några direkta ekonomiska 

konsekvenser för nämnden, varför beslut om finansiering inte behöver tas. 

Ett fortsatt arbete med föreningskluster och ett effektivare lokalnyttjande kan 

leda till att både kommun och föreningar minskar sina kostnader för lokaler 

och bidrag till lokaler. 

Barnkonsekvensanalys 

Genom ett effektivt lokalnyttjande kan mer resurser läggas på verksamhet 

istället för på lokalkostnader. Det ger kommun och civilsamhälle bättre 

förutsättningar att skapa en meningsfull fritid och goda uppväxtvillkor för 

barn och ungdomar. Förvaltningens bedömning är att förslaget har positiva 

effekter för barn och ungdomar. Förslaget bidrar bland annat till arbetet med 

artikel 15 och 31 i barnkonventionen.   

Beslutsunderlag 

 Tjänsteutlåtande från kultur- och fritidsförvaltningen, 2023-09-27 

 Bilaga 1: Utredning av behov och eventuella förutsättningar för ett 

Föreningarnas hus i Falköpings kommun 

 Bilaga 2: Föreningarnas hus sammanställning av enkät 

Beslutet ska skickas till 

Hampus Haga, kultur- och fritidschef 

Kommunstyrelsen 

 

 

 

Hampus Haga 

Kultur- och fritidschef 



 

 

 

 

 
 
 

 

Utredning av behov och eventuella 
förutsättningar för ett Föreningarnas 
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1. Inledning och bakgrund 

 

Föreningslivet är en viktig samhällsresurs som i stor utsträckning bidrar till 

att göra Falköping till en socialt hållbar- och attraktiv kommun. God 

tillgång till ändamålsenliga lokaler är en viktig förutsättning för att 

föreningslivet ska kunna bedriva sin viktiga verksamhet. Här har i många 

fall stöd ifrån kommunen en avgörande roll. Kommunen har en stor 

mångfald av föreningar och behoven av lokaler varierar därför kraftigt bland 

föreningarna. Föreningarna är geografiskt utspridda över hela kommunen. 

Kommunen tillhandahåller flera olika anläggningar, runt om i kommunen, 

där vissa föreningar bedriver sin verksamhet. Andra föreningar hyr- eller 

äger egna anläggningar/lokaler som i många fall berättigar till kommunala 

driftbidrag. Förutom rena verksamhetslokaler så har kommunens föreningar 

i varierande grad behov av lokaler för möten, sociala aktiviteter, 

administration eller förråd. 

Av tradition har många föreningar en egen föreningslokal. I vissa fall är det 

nödvändigt då föreningsverksamheten kräver speciella fysiska 

förutsättningar. Det kan också vara värdefullt för att bygga/upprätthålla en 

positiv föreningskänsla och det bidrar till en frihet för föreningen att kunna 

nyttja lokalen när den själv önskar. Samtidigt så krävs det resurser för att 

finansiera, driva och underhålla en egen föreningslokal. För varje förening 

är det nödvändigt att ständigt reflektera över hur dess ekonomiska och 

ideella resurser används. I de fall en förening har en anställd kanslist med 

arbetsplats i föreningslokalen, kan det ensamma arbetet tänkas vara en 

utmaning. 

Det är känt att nyttjandegraden av många föreningslokaler är låg och att 

lokalerna står tomma under stora delar av veckan eller året. Detsamma 

gäller flertalet kommunala lokaler som står oanvända under kvällar och 

helger. I takt med kostnadsökningar på el, värme och underhåll är det av 

vikt att föreningslivet och kommunen arbetar tillsammans för att skapa 

förutsättningar för ett effektivt nyttjande av lokaler för föreningslivet.  

Förutom de ekonomiska fördelarna som ett effektivt föreningslokalnyttjande 

kan tänkas ha så är det också intressant att undersöka vilka sociala effekter 

som exempelvis ett samnyttjande av lokaler kan tänkas generera för 

föreningarna och dess medlemmar. 
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2. Uppdrag och metod 

 

I Flerårsplan för 2023-2025 Falköpings kommun ger Kommunfullmäktige 

Kultur- och fritidsnämnden ett särskilt uppdrag att: 

”… utreda behovet och eventuella former för ett föreningarnas hus. 

Uppdraget ska redovisas för kultur- och fritidsnämnden och 

kommunstyrelsen under kvartal 3 år 2023.” 

I detta dokument presenteras Kultur- och fritidsförvaltningens utredning 

med analyser, slutsatser och rekommendationer. 

Kultur- och fritidsförvaltningen har satt samman en särskild arbetsgrupp för 

uppdraget. Gruppen har bestått av följande tjänstepersoner: 

Ida Johansson, idrottsstrateg 

Violeta Kazic´, samordnare inkludering 

Karin Hermansson, verksamhetschef kultur 

Stefan Andersson, verksamhetsutvecklare fritid 

Torbjörn Lindgren, verksamhetschef bad & fritid 

Hampus Haga, förvaltningschef kultur- och fritid 

Under utredningstiden har arbetsgruppen genomfört en enkätundersökning, 

erfarenhetsinhämtning hos andra liknande verksamheter, gjort en 

inventering av nuvarande lokalutbud för föreningar samt haft ett flertal 

interna analyssamtal. 

Under utredningstiden har Kultur- och fritidsförvaltningen löpande 

rapporterat till Kultur- och fritidsnämnden samt dess arbetsutskott. 
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3. Beskrivning av utredningsunderlag 

 

3.1  Enkät 

För att få en bred bild av behoven och eventuella önskemål hos 

föreningslivet av ett föreningarnas hus valde förvaltningen att genomföra en 

enkätundersökning. Enkäten skickades ut till drygt 350 föreningar i 

kommunen. Enkäten skickades även ut till ett antal föreningsliknande 

nätverk och studieförbund. 

Förvaltningen erhöll 44 svar på enkäten.  

 Antal  %  

Kulturförening  10  22,7  

Idrottsförening  9  20,5  

Annan förening  23  52,3  

Ej förening  2  4,5  

Total  44  100  

 

Av dessa föreningar svarade 84,1 procent av föreningarna att de är ”nöjda” 

eller ”till viss del nöjda” med de lokaler som de har idag. 

Är er förening nöjd med lokalerna ni 

har idag? Kulturförening  Idrottsförening  
Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

 Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  

Ja  4  40  6  66,7  11  47,8  1  50  22  50  

Nej  2  20  1  11,1  4  17,4  0  0  7  15,9  

Till viss del  4  40  2  22,2  8  34,8  1  50  15  34,1  

Total  10  100  9  100  23  100  2  100  44  100  
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De föreningar som svarat att de är nöjda eller till viss del nöjda, lyfter att de 

har behov av renovering och andra åtgärder, att de saknar faciliteter som 

kök och toalett och att de efterfrågar bättre teknisk utrustning.  

De som svarar att de inte är nöjda lyfter behov av plats för 

styrelsesammanträden, plats för större grupper, bättre parkeringsmöjligheter, 

lägre hyresnivåer, större förrådsmöjligheter och behov ett ”eget kryp-in”. 

I enkäten svarade 50 procent av föreningarna ”ja” eller ”kanske” på frågan 

om de var intresserade av att ta plats i ett föreningarnas hus. 

 

Skulle det vara intressant för er 

förening att ta plats i ett föreningarnas 

hus? 
Kulturförening  Idrottsförening  

Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

 Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  

Ja  4  40  0  0  6  26,1  0  0  10  22,7  

Nej, ange varför  6  60  5  55,6  11  47,8  0  0  22  50  

Kanske  0  0  4  44,4  6  26,1  2  100  12  27,3  

Total  10  100  9  100  23  100  2  100  44  100  

 

De föreningar som svarat ”ja” eller ”kanske” fick också följande frågor där 

svaren redovisas under varje fråga: 

I ett föreningarnas hus: Vad ser du framför dig? Hur ser det ut, vilka är där, 

vad händer där? 

- Föreningar samlas på en och samma plats  

- Dela teknik, kök, toa etc med andra  

- En plats att ha större samlingar  

- Stödfunktioner  

- Aktivitetslokal 

- Kulturhus/arrangemangslokal  

De fyra första punkterna lyfts fram av flest. De två sista av ett fåtal. 
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Tänk kring ort, område och placering av huset. Är en särskild placering av 

huset avgörande för att det ska vara intressant för er förening? Om ja, 

vilken/vilka platser? 

- Centralt i Falköping  

- Centralt i Stenstorp  

- Centralt i Floby 

- Ållebergs platå  

- Nära kommunikationer  

- Parkeringsplatser  

Centralt i Falköping angavs av flest. Två svaranden lyfter Odenområdet 

specifikt. 

 

Hur ser du på att dela lokaler med andra? Vilka fördelar eller nackdelar ser 

du? 

Fördelar:  

- Bättre förutsättningar för samverkan med andra  

- Samutnyttjande av lokaler och funktioner 

- Krävs samordning, styrning, bokning på smidigt sätt  

- Ekonomiskt fördelaktigt 

Två första punkterna lyftes fram av flest.  

Nackdelar 

- Måste anpassa sig till andras tider, flexibilitet, egenmakt över 

lokalerna osv.  

- Kostnader  

Enkäten och dess svar redovisas i sin helhet i bilaga 1. 

 

3.2  Erfarenhetsinhämtning av liknande verksamheter 

Förvaltningen har i sin utredning inte lyckats få fram någon fullständig 

listning över alla föreningarnas hus i landet. Via en sökning på nätet går det 

att uppskatta att det finns ett 10-tal andra föreningarnas hus i landet men 

informationen om dessa är i de flesta fall väldigt knapphändig. I utredningen 

har förvaltningen valt att kontakta föreningarnas hus i Örebro för 

erfarenhetsinhämtning då de via sin hemsida ger intrycket av att ha den mest 

omfattande och välorganiserade föreningarnas hus-verksamheten i landet. 

Förvaltningen har också valt att kontakta föreningarnas hus i Trelleborg då 

det är den enda verksamheten i landet som förvaltningen kunnat finna, som 

bedrivs i kommunal regi.  
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3.2.1 Föreningarnas Hus Örebro 

Föreningarnas hus i Örebro drivs av Örebro föreningsråd. Föreningsrådet är 

en paraplyorganisation för alla demokratiska föreningar i Örebro kommun 

och stöttar föreningslivet i diverse frågor. Organisationen är också en 

remissinstans till Örebro kommun i frågor som rör den ideella sektorn och 

driver gemensamma föreningsfrågor direkt mot tjänstepersoner och ledande 

politiker i kommunen. Föreningsrådet har som motto att ”bygga broar 

mellan föreningar”. 

Örebro Föreningsråd driver föreningarnas hus sedan våren 2015. 

Föreningarnas hus i Örebro ligger centralt i stadskärnan och huserar i 

Försäkringskassans tidigare lokaler. Det gjorde att lokalerna redan från start 

var inredda med kontor och sammanträdesrum. 

Föreningar erbjuds att hyra tre olika typer av kontorslokaler i olika 

prisklasser: 

Mikrokontor är ett koncept som riktar sig främst till mindre föreningar utan 

anställd personal, men som vill ha en central lokal för sin administration och 

möten. Här får hyresgästen vara en del av ett kontorslandskap där 

hyresgästen har tillgång till ett eget skåp för förvaring av materiel. Här finns 

ett antal skrivbordsplatser som delas mellan hyresgästerna.  

Minikontor erbjuder hyresgästerna egna arbetsplatser i rum som delas av 

flera hyresgäster. Här får hyresgästerna ett eget skrivbord, skrivbordslådor 

och bokhylla.  

Enskilda kontor finns i varierande storlekar och i ett stort antal där varje 

förening har sitt eget rum. Vissa kontor saknar insläpp av dagsljus  

I samtliga hyresavtal ingår tillgång till sammanträdesrum, pentry, wifi och 

kopiering/skrivare 

Även mötesrummen i huset är i varierande storlek. Mötesrummen kan även 

bokas av föreningar som inte hyr kontorsplatser i huset. Vissa av rummen är 

avgiftsfria att boka medan andra är avgiftsbelagda. Flera av rummen har 

utrustning för digitala möten och är anpassade med exempelvis hörslinga. 

Huset har en gemensam expedition med en anställd medarbetare. 

I huset finns även ett café från vilket hyresgästerna kan boka mat och fika. 

Caféverksamheten bär sig inte ekonomiskt men bidrar i stor utsträckning till 

att göra huset levande. 

Föreningsrådet arbetar aktivt med att fylla huset med verksamhet. Exempel 

på aktiviteter är föreningsutbildningar, seminarier, rådgivningsverksamhet 

och rundabordssamtal med lokalpolitiker. 

Även om föreningarnas hus har anställd personal i café och expedition, 

bygger verksamheten i stor utsträckning på ideellt engagemang. 
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Föreningsrådets ordförande arbetar ideellt i ett uppdrag som går att jämföra 

med en verksamhetsledarroll. Ordförandens roll för föreningarnas hus i 

Örebro ska inte underskattas. Hennes personlighet och breda nätverk har 

haft en avgörande roll för verksamhetens framgång. 

I dagsläget har föreningarnas hus i Örebro cirka 50 hyresgäster. 

Verksamheten hyr också ut lokaler till ett mindre antal företag. 

Omsättningen på hyresgäster är relativt hög och en del kontorslokaler står 

outhyrda. Verksamheten har kommunala driftsbidrag på 2,6 mkr per år. 

Kommunen kräver att verksamheten har marknadsmässiga hyresnivåer för 

att inte bidra till snedvriden konkurrens. Föreningarnas hus betalar årligen 

cirka 2,1 mkr till fastighetsägaren i hyra.  Föreningarnas hus ekonomi är i 

viss mån ansträngd och inför verksamhetsåret 2024 befarar verksamheten ett 

underskott på flera hundra tusen kronor. 

3.2.2 Föreningarnas Hus Trelleborg 

Föreningarnas hus i Trelleborg drivs av Trelleborgs kommun sedan 2008. 

Lokalen består av två delar. Den östra delen är indelad i sex olika lokaler 

som hyrs ut till Friskis och Svettis, Bridgeklubben Zonen och Athletic 

kraftklubb. Den västra delen består av totalt 14 kontorsutrymmen, fyra 

mindre förrådsutrymmen, en större samlingslokal samt kök och matsal. 

Även föreningar som inte är hyresgäster i föreningarnas hus får boka köket 

och matsalen.  

Från start var syftet med föreningarnas hus att samla föreningar som hade 

anställd personal. När verksamheten startade fanns det ett stort tryck från 

föreningslivet att hyra denna typ av lokaler. Över tid har det blivit färre 

föreningar som har anställd personal. Fritidsbanken har sin verksamhet i 

huset och dess verksamhet driftas i samarbete med lokala föreningar. I 

kommunen finns inget föreningsråd eller idrottsallians. Redan från start var 

kommunal drift av verksamheten en förutsättning för att föreningarnas hus 

skulle förverkligas. Kommunen bedriver dock ingen verksamhet i lokalerna 

utan agerar endast hyresvärd.  

Verksamheten har aldrig haft brist på hyresgäster och kommunen har en 

lång lista på föreningar som önskar hyra lokal i huset. Omsättningen på 

hyresgäster är låg. Hyresnivåerna är subventionerade och ligger på 400 kr 

per kvm/år. Det gör att föreningar sällan säger upp sina hyreskontrakt även 

om de har en liten verksamhet. Delar av lokalerna i huset nyttjas sällan och 

för de som är verksamma i huset blir det en ensam arbetsmiljö. 2-3 

föreningar har anställda som arbetar i huset i dagsläget. Med tiden har det 

inte blivit ett det levande hus som var tanken från start.  

Trelleborgs kommun planerar att utveckla verksamheten i huset då de 

känner att nuvarande form att driva verksamheten inte är hållbar över tid. En 

lösning som de diskuterar är att ställa större krav på föreningarna som hyr 

lokal i huset. Trelleborgs kommun överväger också att bygga om lokalerna 

och gå från små rum till större rum för andra typer av verksamhet med ett 

mer flexibelt nyttjande. De vill även skapa fler gemenskapsytor. I nuvarande 
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lokaler är just köket och matsalen den plats som blivit populärast att vistas i. 

Deras tanke är att få fler föreningar att samnyttja lokalerna så kommunen 

kan få in fler föreningar i huset där ytor inte ockuperas på samma sätt som 

idag. 

Driftskostnaden för kommunen är ca 1 mkr per år. Verksamheten har 

intäkter på 400 tkr per år.  

 

3.3 Inventering av nuvarande lokalutbud  

Som en del av utredningsuppdraget har förvaltningen också gjort en 

inventering av nuvarande lokalutbud för kommunens föreningar. I 

inventeringen har förvaltningen valt att titta på lokaler/anläggningar med  

verksamhet som kan liknas vid ett föreningarnas hus eller har potential att 

utvecklas till ett föreningarnas hus. 

3.3.1 Odenhallen/Frejahallen 

Odenhallen (OH) och Frejahallen (FH) är två idrottshallskomplex i centrala 

Falköping. Här finns ett flertal olika verksamhetslokaler samt ytor för 

möten, café, klubbrum/kansli och liknande. Nedan beskrivs föreningar som 

inte enbart har verksamhet i de stora hallarna utan har en egen verksamhets- 

och/eller klubbrum och kansli. 

Föreningar/verksamheter med egen verksamhetslokal och eller 

klubbrum/kansli: 

Falköpings AIK handboll (OH) Kansli/klubbrum 

IFK Falköping BTK (OH) Kansli/klubbrum 

Idrottshistoriska sällskapet  (OH) Verksamhetslokal 

Korpen (OH) Kansli 

FK Falken  (OH) Kansli/klubbrum 

Falköpings tyngdlyftningsklubb (OH) Egen verksamhetslokal 

Falköpings Atlet- och brottarklubb (OH) Egen verksamhetslokal + 

kansli/klubbrum 

Falköpings skyttegille 

Falköpings sportskytteklubb 

Oden Bågskytteklubb 

(OH) Gemensam 

verksamhetslokal+kansli/klubbrum 

Öppen ungdomsverksamhet

  

(OH) Egen verksamhetslokal + 

kontor 
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Riksidrottsgymnasiet – Volleyboll 

   

 

(FH) Egna kontor och 

kontorslandskap. 

    

Ägare: 

Falköpings kommun 

Finns det plats/utvecklingsmöjlighet mer verksamhet? 

Just nu är det näst intill fullt men det kan finnas öppningar för fler 

lokaliteter i både Frejahallen (genom tillbyggnad eller omdisponering av 

våning 2) samt med en direkt koppling till Falköpings tennisklubbs 

tennishall i och med att anläggningarna är sammanbyggda. Det kan finnas 

anledning att revidera dispositionen av framförallt kansli/klubbrum och 

verksamhetslokaler. 

 

3.3.2 Falköpings tennisklubb – Tennishallen 

Här finns tre tennisbanor, en padelbana, omklädningsrum, kiosk, tennisshop, 

kanslilokal och mötesrum 

Verksamma föreningar: 

Falköpings tennisklubb 

Ägare: 

Falköpings tennisklubb äger byggnaden som står på ofri grund. 

Anläggningsarrende reglerar förhållandet. Falköpings kommun äger marken 

som hallen står på. 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

Det finns ytor som kan vara lämpliga till kontorsrum och liknande som idag 

står outnyttjade. Viss ombyggnation/anpassning måste dock ske. Lokalerna 

kan också ha koppling till andra användningsområden ex större mässor och 

idrottsevenemang kopplade direkt till Oden- och Frejahallen.  

 

3.3.3 Bangatan 4 – RELFA (Spelens Hus) 

Lokalen är en allmän samlingslokal och som innehåller olika rum med olika 

storlek. Några kan hyras för permanent verksamhet och några hyrs ut 

styckvis. Idag utövas t.ex. rollspel, schack, forntida stridstekniker m.m.  
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Verksamma föreningar: 

Relfa 

Falköpings schacksällskap 

Västgöta hird  

Ägare: 

Privat 

Relfa har hyreskontraktet på lokalen 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

Lokalen är främst inriktad på styckuthyrning/tillfällig uthyrning men det kan 

finnas något mindre rum för fast uthyrning 

 

3.3.4 S:t Olofsgatan 50 – Kurdistans kulturförening 

Huset innehåller några rum för kontor/möten och någon större yta för 

verksamhet  

Verksamma föreningar: 

Kurdistans kulturförening 

Ägare:  

Falköpings kommun 

Kurdistans kulturförening hyr lokalen. 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

Husets ytor borde kunna disponeras så att fler kan använda det eller att 

verksamheten ändrar karaktär så att den passar in. Huset är inte 

tillgänglighetsanpassat. Fleranvändning av huset är problematisk då huset 

har en ingång och de hyresgäster som förfogar över lokalerna måste vara 

överens om hur verksamheterna ska förhålla sig till varandra.  

 

3.3.5 Botvidsgatan (g:a Församlingshemmet)  

I huset finns idag kontor, mötesrum, verksamhetsytor m.m.  

Verksamheter: 

Offentlig förvaltning (SOC 65+, SPC, CFF) 

Fackförbund 

Ägare: Falköpings kommun 



12 

 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

Det finns potential och efterfrågan att utveckla verksamhet i huset, 

framförallt att nyttja stora samlingslokalen. 

 

3.3.6 Bangatan 6 (kampsportslokaler)  

Här utövas idag kampsport av två föreningar. Kommunen hyr tre 

verksamhetslokaler på ett våningsplan. I dagsläget är 2 av 3 lokaler uthyrda. 

I den här fastigheten finns även ett flertal andra hyresgäster med dans, 

kultur, hunddagis etc som verksamheter. 

Verksamma föreningar: 

Wing Tsun 

Falköpings Jiujitsu 

Ägare:  

Privat  

Falköpings kommun står som hyresgäst på tre verksamhetslokaler för 

kampsportsföreningarna, kommunen hyr sedan ut i andra hand. 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

I dagsläget är en lokal outhyrd. 

 

3.3.7 Bildkällan – Falköpings kulturhusförening 

Lokalen är belägen vid Stora torget i Falköping. Verksamheten drivs av 

Falköpings kulturhusförening som arrangerar utställningar. Verksamheten är 

att likna vid en offentlig konsthall. I direkt anslutning till Bildkällan finns 

Galleri Rizoma, en föreningsdriven mötesplats för konst. Föreningarna 

samverkar ibland kring utställningar. Samverkan sker även med Falbygdens 

konstförening, som arrangerar aktiviteter i lokalen.    

Verksamma föreningar: 

Falköpings kulturhusförening – utställningsverksamhet 

Falbygdens konstförening – föreläsningar, aktiviteter och förråd  

Galleri Rizoma – närliggande lokal med utställningsrum 

Ägare: 

Privat 

Kulturhusföreningen handhar hyreskontraktet. 
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Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

En bedömning är att lokalen skulle kunna användas av fler till olika former 

av utställningsverksamhet/ konstaktiviteter. Det är dock osäkert  om 

verksamhetslokaler, ”verkstäder” och liknande kan utökas på platsen.  

 

3.3.8 Kommunalhuset Floby 

Gamla kommunalhuset i Floby innehåller ett flertal lokaler. Biblioteket är 

beläget här, något mindre företag och några samlingslokaler. Byggnaden är 

sammanbyggd med Vårdcentralsbyggnaden. 

Verksamma föreningar: 

Floby Marknadsförening 

Sörby-Floby hembygdsförening 

 

Ägare:  
Falköpings kommun 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

Det finns lokaler i huset som inte är uthyrda. Här finns potential och 

önskemål/idéer från framförallt Marknadsföreningen kring hur lokalerna 

kan nyttjas bättre.  

 

3.3.9 Hjorten eller Träffpunkt Ranten 

Lokalen innehåller större och mindre samlingsrum och en cafédel. 

Lokalerna kan hyras av föreningar och stiftelser, dock ej till privatpersoner. 

Verksamma föreningar: 

Frivilligföreningen  

Ägare: 

Privat 

Lokalerna hyrs av socialförvaltningen 

Finns det plats / utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

Troligen. Dock är kunskapen om lokalen begränsad. Informationen om 

möjligheterna att hyra lokalen behöver förbättras.  
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3.3.10 Studieförbunden i Falköping med egen lokal är ABF, 

Studiefrämjandet, Vuxenskolan 

Några studieförbund i Falköping med egna lokaler finns i kommunen. På 

några platser finns det också föreningslokaler som hyrs ut på 

långtidskontrakt och på andra så är det tillfällig uthyrning som gäller, alltså 

styckvis. 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter för mer verksamhet? 

Inte i någon större utsträckning när det gäller fast uthyrning men här måste 

också en fördjupning ske i förekommande fall med respektive 

studieförbund. 

 

 

3.3.11 FFK-huset (Falköpings fotbollklubb)  

Föreningen äger en lokal på Gamla Dotorpsvägen och förutom ett kansli och 

samlingsrum så finns Falköpings innebandyklubb som hyresgäst för kansli 

och mötesrum. I huset finns också en samlingslokal som hyrs ut till 

allmänhet och föreningar. Denna lokal är lämplig för mindre 

sammankomster, fester och liknande. 

Verksamma föreningar: 

Falköpings fotbollklubb, hyresgäst Falköpings innebandyklubb. 

Ägare: 

Falköpings fotbollsklubb 

Finns det plats/utvecklingsmöjligheter 

Oklart om det finns fria ytor att hyra. Samlingslokalen är förstås en tillgång 

för alla. Diskussion med föreningen. 
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4. Analys och tolkning 

 

Av de föreningar som svarat på förvaltningens enkät har 22,7 procent 

svarat att de är intresserade av att ta plats i ett föreningarnas hus. 

Ytterligare 27,3 procent har svarat att de kanske är intresserade av att ta 

plats i ett föreningarnas hus. Även om hälften av de som svarat på 

enkäten är positiva till att eventuellt ta plats i ett föreningarnas hus så ser 

önskemålen om vad ett sådant skulle innehålla olika ut. Önskemålen om 

lokalisering skiljer sig också mellan de svarande. Enkätens 

svarsfrekvens ligger på cirka 12 procent. Att 88 procent av föreningarna 

som fått enkäten valt att inte svara kan bero på flera olika faktorer. Det 

är generellt svårt för förvaltningen att få en hög svarsfrekvens på 

utskickade enkäter till föreningslivet. Det bör ändå lyftas att en av flera 

orsaker till den låga svarsfrekvensen kan vara att detta är en fråga som 

inte engagerar föreningslivet i stort och att de inte finns ett så stort 

intresse av ett föreningarnas hus.  

En fungerande föreningshus-liknande verksamhet kan generera både 

sociala och ekonomiska mervärden. Falköpings kommun måste ständigt 

reflektera över hur den på bästa sätt kan stötta det lokala föreningslivet. 

Ett viktigt verktyg för kommunen att stötta föreningslivet är genom 

ekonomiska föreningsbidrag. En stor del av kommunens föreningsbidrag 

går till anläggningar och andra föreningslokaler. Det är också känt för 

förvaltningen att nyttjandegraden av dessa lokaler många gånger är låg. 

För ett effektivt lokalnyttjande är idéen om ett föreningarnas hus god 

och angelägen. I ett föreningarnas hus skulle flera föreningar kunna 

samnyttja lokaler. Kostnaden för att iordningställa- och driva ett 

föreningarnas hus måste ställas mot de värden som ett föreningarnas hus 

genererar. Där är också eventuella sociala mervärden att beakta.  

På samma sätt som nyttjandegraden i föreningslokaler ofta är låg, står 

delar av kommunorganisationens lokaler oanvända på kvällar och 

helger. Om kommunen på ett bättre sätt kunde tillgängliggöra dessa 

lokaler för föreningslivet skulle det bidra till ett effektivare 

lokalnyttjande för kommunen som helhet. 

Parallellt med utredningen om ett föreningarnas hus bedriver kultur- och 

fritidsförvaltningen ett arbete med att ta fram en ny modell för 

kommunens stöd och bidrag till civilsamhället. Arbetet baseras på en 

rapport som är sammanställd av Kennert Orlenius, professor emeritus i 

pedagogiskt arbete, som anlitats av kommunen för att utreda- och föreslå 

former för framtidens stöd till föreningslivet. I det samlade arbetet med 

en ny modell för kommunens föreningsbidrag är just bidragen till 

verksamhetslokaler och anläggningar en viktig del. Utredningen kring 

ett föreningarnas hus genererar resultat som kan vara av stor vikt att 

beakta i arbetet med den nya modellen för framtidens föreningsbidrag.  
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För att få ett levande föreningarnas hus som genererar sociala mervärden 

räcker det inte med att iordningställa lokaler. Det krävs också att 

lokalerna fylls med verksamhet. För det är föreningslivets engagemang 

och inkludering en viktig förutsättning. Förvaltningen gör denna analys 

baserat på erfarenheterna från Örebro och Trelleborg.  

Förvaltningen kan konstatera att det främst är lokaler för möten, 

aktiviteter och gemenskap som efterfrågats i de föreningarnas hus som 

förvaltningen varit i kontakt med under utredningen. Föreningar med 

anställda kanslister är inte lika många som för ett par år sedan och 

behovet av samla dem i en gemensam kontorsmiljö är sekundärt. Det 

visar inte minst erfarenheterna från Trelleborgs kommun. 

Falköpings kommun har en stor levande landsbygd och flera mindre 

orter utöver Falköpings stad. Den lokala föreningsrörelsen är geografiskt 

utsprid över hela kommunen. Att finna en geografisk placering för ett 

föreningarnas hus som gynnar kommunens alla föreningar bedöms bli en 

utmaning. 

Det är i sammanhanget också viktigt att fundera över driftsformen för ett 

eventuellt föreningarnas hus. I förvaltningens utredning så har vi endast 

funnit ett föreningarnas hus i landet som är i kommunal regi, övriga 

föreningarnas hus är i föreningsdrift. Ett hus i föreningsregi kräver ett 

mycket stort engagemang från föreningen som agerar hyresvärd. Det 

visar inte mist erfarenheterna från Örebro. Ett starkt 

underifrånperspektiv är en förutsättning för ett föreningarnas hus som 

drivs i föreningsform. 

Förvaltningen gör bedömningen att det runt om i staden och i övriga 

kommunen finns kluster av föreningar/föreningslokaler som har goda 

förutsättningar att vidareutvecklas för att kunna generera samma positiva 

värden som ett föreningarnas hus förväntas göra. Ett exempel på det är 

Odenhallen/Frejahallen/Tennishallen. Detta är huskroppar som sitter 

samman och där många föreningar har verksamhet. Genom kloka 

anpassningar skulle gemensamhetsytor kunna skapas och 

ändamålsenliga lokaler för fler föreningar skulle eventuellt kunna 

iordningställas. Det gamla kommunalhuset i Floby är ett annat exempel 

på en lokal som har stort potential att vidareutvecklas till ett 

föreningshus-liknande kluster.  

Förvaltningens analys är att det vore mest gynnsamt för kommunen och 

dess föreningsliv att vidareutveckla föreningskluster utifrån 

föreningslivets behov, innehåll och geografiska förutsättningar. I dessa 

kluster finns redan ett ideellt engagemang och en förankring att bygga 

vidare på. Bedömningen är att det ur ekonomisk synvinkel också vore 

mer gynnsamt att utveckla de kluster/lokaler som finns idag än att 

iordningställa ett större föreningarnas hus.  
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För att lyckas med en föreningshus-liknande verksamhet är 

förvaltningens bedömning att det bör finns en god tillgång till 

möteslokaler, sällskapsytor och kök med möjlighet till servering, för att 

verksamheten ska generera sociala mervärden. Om kommunen väljer att 

arbeta vidare med föreningshus-liknande verksamheter gör förvaltningen 

bedömningen att det också är av vikt att kommunen stärker sin närvaro i 

dessa verksamheter för att erbjuda föreningslivet en bättre service. Till 

dessa kluster skulle också förvaltningens områdesbaserade arbete kunna 

knytas.  
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5. Slutsatser och rekommendationer 

 

Utredningsuppdraget var att ”…utreda behovet och eventuella former 

för ett föreningarnas hus”. 

Det finns både sociala och ekonomiska fördelar med föreningshus-

liknande verksamheter vilket gör frågan om ett föreningarnas hus 

angelägen. Förvaltningen gör dock bedömningen att kommunens 

föreningsliv inte upplever ett behov av ett stort föreningarnas hus i 

kommunen. 

Förvaltningen ser geografiska, ekonomiska och verksamhetsmässiga 

svårigheter med ett skapa ett större föreningarnas hus i kommunen. 

Förvaltningens slutsats är istället att det vore mer gynnsamt att 

vidareutveckla några av de befintliga föreningskluster som finns runt om 

i kommunen till föreningshus-liknande verksamheter. Förvaltningen ser 

också möjligheter att knyta kommunal föreningsservice och det 

områdesbaserade arbetet till dessa. Kultur- och fritidsförvaltningen bör 

fokusera mer på föreningskluster i sitt fortsatta strategiska 

utvecklingsarbete kopplat till föreningslivet och dess lokaler.  

Ett starkt underifrånperspektiv där föreningslivet aktivt samarbetar kring 

lokalkluster och löpande fyller dem med verksamhet är enligt 

förvaltningen en viktig förutsättning för att lyckas med en föreningshus-

liknande verksamhet. Kommunen bör därför aktivt stötta eventuella 

initiativ från föreningslivet som gäller föreningshus-liknande 

verksamheter. 

Parallellt med denna utredning arbetar kultur- och fritidsförvaltningen 

med att ta fram förslag på en ny modell för kommunens stöd- och bidrag 

till civilsamhället. Där är bidragen till verksamhetslokaler och 

anläggningar en viktig pusselbit. Resultaten av vår utredning gällande 

ett föreningarnas hus bör implementeras i arbetet med framtagandet av 

den nya stöd- och bidragsmodellen.  

Slutligen bör kommunen skapa bättre förutsättningar för att 

föreningslivet ska kunna nyttja de delar av kommunens lokaler som står 

tomma på kväller och helger. Detta skulle bidra till ett mer effektivt 

lokalnyttjande för lokalsamhället som helhet. 
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Föreningarnas hus 2.0 

 
Föreningens namn 

Saknar:  

Etniska kulturföreningar, arrangerande kulturföreningar, endast en bygdegård.  

 

Vad stämmer bäst in för er förening? 

 Kulturförening  Idrottsförening  
Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

Namn  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  

Kulturförening  10  100  0  0  0  0  0  0  10  22,7  

Idrottsförening  0  0  9  100  0  0  0  0  9  20,5  

Annan 

förening  
0  0  0  0  23  100  0  0  23  52,3  

Ej förening  0  0  0  0  0  0  2  100  2  4,5  

Total  10  100  9  100  23  100  2  100  44  100  

 

 

Svarsfrekvens  

Kulturförening  Idrottsförening  Annan förening  Ej förening  

100% (10/10)  100% (9/9)  100% (23/23)  100% (2/2)  

 

 

 

 



 
 

Lokaler för föreningens verksamhet 

 Kulturförening  Idrottsförening  
Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

 

Namn  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %   

Vi äger 

lokalen 

själva.  

2  20  3  33,3  5  21,7  1  50  11  25  

 

Vi hyr in 

oss/lånar 

lokal.  

9  90  6  66,7  16  69,6  2  100  33  75  

 

Vi 

använder 

inga 

lokaler 

för detta 

ändamål  

0  0  1  11,1  2  8,7  0  0  3  6,8  

 

Total  11  110  10  111,1  23  100  3  150  47  106,8   

 

 
 

 

 

 

  



 
 

 

Lokaler för möten, kontor, förråd och övrigt 

 Kulturförening  Idrottsförening  
Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

Namn  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  

Vi äger 

lokalen 

själva. 

Ange 

namn på 

lokal 

eller 

adress  

2  20  2  22,2  5  21,7  1  50  10  22,7  

Vi hyr in 

oss/lånar 

lokal.  

8  80  8  88,9  16  69,6  2  100  34  77,3  

Vi 

använder 

inte 

lokaler 

för detta 

ändamål  

1  10  0  0  3  13  0  0  4  9,1  

Total  11  110  10  111,1  24  104,3  3  150  48  109,1  

 
 

 

 

 

 



 
 

Är lokalen/lokalerna bemannad av anställd personal på något sätt? Hur? 

 Kulturförening  Idrottsförening  
Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

Namn  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  

Ja, 

ange 

hur  

3  30  3  33,3  4  17,4  2  100  12  27,3  

Nej  7  70  6  66,7  19  82,6  0  0  32  72,7  

Total  10  100  9  100  23  100  2  100  44  100  

 
 

 
Bemannad:  

Studieförbund, kyrka, vaktmästare (kommunens)  

 

 

  

  



 
 

Är er förening nöjd med lokalerna ni har idag? 

 Kulturförening  Idrottsförening  
Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

Namn  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  

Ja  4  40  6  66,7  11  47,8  1  50  22  50  

Nej  2  20  1  11,1  4  17,4  0  0  7  15,9  

Till 

viss 

del  

4  40  2  22,2  8  34,8  1  50  15  34,1  

Total  10  100  9  100  23  100  2  100  44  100  

 

 
 

 

 

Varför/varför inte? Utveckla gärna utifrån närhet till andra med liknande verksamhet/utbud, 

tillgänglighet, geografisk placering, faciliteter, teknik, service, kostnad osv. 

 
Nöjdhet:  

Ja: 13 utanför falköping, 9 i falköping  

Nej: 2 utanför falköping, 5 i falköping  

Till viss del: 7 utanför falköping, 8 i falköping 

Ja och till viss del: Många anger att de är nöjda eller till viss del nöjda, men lyfter samtidigt ett behov av renovering och 

andra åtgärder, att de saknas kök och toalett, behövs bättre teknik.  

Nej: Saknas plats för styrelsemötet, plats för större sammanhang, önskar bättre parkering, billigare hyra, större förråd, 

eget kryp in.  

 

 

 



 
 

Skulle det vara intressant för er förening att ta plats i ett föreningarnas hus? 

 Kulturförening  Idrottsförening  
Annan 

förening  

Ej 

förening  
Total  

Namn  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  Antal  %  

Ja  4  40  0  0  6  26,1  0  0  10  22,7  

Nej, 

ange 

varför  

6  60  5  55,6  11  47,8  0  0  22  50  

Kanske  0  0  4  44,4  6  26,1  2  100  12  27,3  

Total  10  100  9  100  23  100  2  100  44  100  

 

 

 
 

Ja: 2 föreningar från Stenstorp,  8 från Falköpings tätort.  

Nej: 13 utanför Falköping, 9 i Falköping  

Kanske: 5 utanför Falköping, 7 i Falköping  

Nej, ange varför:  

- Vi har lokaler som funkar för vår verksamhet idag  

- Vi är bundna till en specifik plats (ex mösseberg, utanför 

falköpings tätort)  

 

 

 

 

De som svarat JA eller KANSKE har fått följande frågor.   

 



 
 

I ett föreningarnas hus: Vad ser du framför dig? Hur ser det ut, vilka är där, vad händer där? 

 

- Föreningar samlas på en och samma plats  

- Dela teknik, kök, toa etc med andra  

- En plats att ha större samlingar  

- Stödfunktioner  

- Aktivitetslokal 

- Kulturhus/arrangemangslokal  

De fyra första punkterna lyfts fram av flest. De två sista är ett fåtal.  

 

 

Tänk kring ort, område och placering av huset. Är en särskild placering av huset avgörande för 

att det ska vara intressant för er förening? Om ja, vilken/vilka platser? 

- Centralt i Falköping (två lyfter Odenområdet specifikt) 

- Centralt i Stenstorp  

- Centralt i Floby 

- Ålleberg  

- Nära kommunikationer  

- Parkeringsplatser  

Centralt i Falköping anges av flest  

 

 

Hur ser du på att dela lokaler med andra? Vilka fördelar eller nackdelar ser du? 

Fördelar:  

- Bättre förutsättningar för samverkan med andra  

- Samutnyttjande av lokaler och funktioner 

- Krävs samordning, styrning, bokning på smidigt sätt  

- Ekonomiskt fördelaktigt (2 pers) 

Två första punkterna lyfts fram ev flest.  

Nackdelar 

- Måste anpassa sig till andras tider, när det finns plats osv. (vi är många i vår förening, vi nyttjar lokaler 

över hela veckan, kommer alla få plats? Hur flexibelt blir det, behöver vi ge upp vår egenmakt)  

- Kostnader (1 pers)  

 

Fördel om det är ”rätt” föreningar som befinner sig i huset. Någon som vi kan ha nytta/samverkan med. Helst inte för lik 

oss – risk för konkurrens.  

 

 



 
 

 
Svarat ej nöjda med lokal – är intresserad av föreningarnas hus  

Stenstorps samhällsförening  

Stenstorps hembygdsförening 

Falbygdens hembygds- och fornminnesförening  

Falköpings radioklubb  

SPF Falköping  

Till viss del nöjda – är intresserade av föreningarnas hus  

Falköpings orkesterförening  

Aktiva seniorer Falköping  

Socialdemokraterna  

SKPF Avd 19 falköping/tidaholm  

Till viss del nöjda – Kanske intresserade föreningarnas hus  

Dalenium  

Ryttarens torvströfabrik  

Sätuna bygdegård  

HV-dans  

Falköpings kik  

Studiefrämjandet Skaraborg  

 

Finns även föreningar som är nöjda med sina lokaler idag som anger att de är intresserade eller kanske intresserade av ett 

föreningarnas hus.  



Anmälda delegationsbeslut

Kultur- och fritidsnämnden, Kultur- och fritidsnämnden 2023-10-24

Delegationsordning Dokumentid Diarienr Datum Beskrivning Handläggare

 18051 202300006 2023-10-05 Avtal om trolleriföreställning på Falbygdens Robert Coe

 18054 202300006 2023-10-06 Avtal med Teaterjaguar om föreställningen Robert Coe

 18057 202300006 2023-10-10 Avtal om cirkusskola 2024-03-13 till och med Robert Coe

 18067 202300007 2023-10-16 Anmälan om anställningar september 2023 Hampus Haga

 18068 202300006 2023-10-11 Avtal om projektet Små sånger för stora hjärtan Robert Coe



Anmälda ärenden

Kultur- och fritidsnämnden, Kultur- och fritidsnämnden 2023-10-24

Dokumentid Diarienr Datum Beskrivning Handläggare

18047 202200104 2023-09-26 Mötesanteckningar rådet för funktionshinderfrågor 2023-09-19 Michelle Lunne

18049 202200104 2023-10-03 Kommunfullmäktige 2023-09-25 § 72 Entledigande av Angel Garcia (KD) från uppdraget
som ersättare i kultur- och fritidsnämnden

Michelle Lunne

18050 202200104 2023-10-03 Kommunfullmäktige 2023-09-25, § 73 Entledigande av Sonja Eriksson (SD) som
ersättare i kultur- och fritidsnämnden samt som ersättare i byggnadsnämnden

Michelle Lunne

18055 202300038 2023-10-09 Kommunfullmäktiges beslut 2023-09-25 § 67 Policy för informationssäkerhet och
dataskydd

Michelle Lunne

18070 202200104 2023-09-14 Mötesanteckningar kommunala pensionärsrådet 2023-09-14 Michelle Lunne



 

 
 

 

Kommunala pensionärsrådet 

Sida 

1 (2) 

 

Ledamöter 

Karola Svensson (C) Ordförande 
Sture Olsson (M) 
Anders Winlöf (M)  
Barbro Westergren, SKPF 
Kerstin Belfrage, SKPF 
Elisabeth Dahlälv, SPF Frökind 

Ulla-Britt Hellman, SPF Falköping 
Jan Gustafsson, RPG 

 

Ersättare 

Johanna Svensson (S)  
Ove Gustafsson, PRO 
Claes-Göran B. Näslund, PRO 
Märtha Liljegren, SKPF 
Ulla-Lisa Karlberg, SKPF 
Gullan Björk, SPF Frökind 
Gunnel Bergqvist, SPF Falköping 
Inga-Maj Enequist, SPF Stenstorp 

 

Tjänstepersoner 
Sebastian Helin, kommunsekreterare 
Eva Olofsson, tillförordnad socialchef 
Magnus Fleischer, ekonomichef 
 
 



Mötesanteckningar kommunala pensionärsrådet 

Torsdagen den 14 september kl. 10:00-11:48, Ryttarsalen, Lärcenter. 

 
Ärende 

 
1. Föregående mötesanteckningar 

Karola Svensson (C) redogjorde för mötesanteckningarna från föregående möte. 

2. Information om: Eva Olofsson, tillförordnad socialchef 

 Statsbidraget Äldeomsorgslyftet 

Statsbidraget är förlängt och fortsätter fram till 2025.  

Medicinsk säkerhetsutbildning en förutsättning för att delegation att få arbeta 

med denna lagstadgade verksamhet. En större utbildning för stödassistenter.  

Särskilda satsningar på förekommen anledning eller utifrån lagkraven. 

 

Statsbidraget får enbart användas för personalkostnader kopplat till frånvaro för 

utbildning inom den kommunala vuxenutbildningen. Statsbidraget söktes inte 

under 2020, när inriktningen väl blev känd fanns inte resurser för att hinna med 

att anordna den typen av utbildningar. 2021 erhölls 12 miljoner kronor i stöd, 

2022 och 2023 innebar ca 6 miljoner kronor per år. Av de 12 miljoner kronor 

som erhölls i stöd år 2021 har ca 3,6 miljoner kronor använts respektive 5,1 

miljoner kronor för år 2022. 

 

Utbildning till undersköterska har inneburit 20st för 2022 och 25 för 2023. 

 

Specialistsjuksköterska (äldre- och demensspecialiserad) 14st för 2021, 11st, 

2022 och 6st för 2023. 

 

Antal kompetenshöjande insatser för befintlig personal, 712st för år 2021, 580st 

för år 2022 och 352st för år 2023. 

 

När det gäller utbildningarna så är siffrorna baserade på det antal 

utbildningsplatser som exempelvis Yrkeshögskolan Skövde har. När det gäller 

vissa utbildningar till exempel specialistsjuksköterska med äldre- och 

demenspecialiserad så har utbildningsplatserna försvunnit för 2023. 

 

 Utvärdering av bemanning sommaren 2023 inklusive regeln om 11 timmars 

dygnsvila 

Sommarbemanningen bedöms vara god, även om det var en oro inför perioden. 

Samtliga pass har bemannats och medarbetare har inte behövt avbryta semester. 

När det gäller sjuksköterskor har kommunen haft inne 

bemanningssjuksköterska samt chef.  

 

När det gäller 11-timmars dygnsvila så är det alltså inget nytt som har hänt i 

lag. Utan det är ett EU-direktiv där den svenska tolkningen av dygnsvila 

konstateras inte lever upp till de krav som finns från EU.  

En utmaning för små enheter att tillgodose 11 timmars dygnsvila då det helt 

enkelt är färre personer att schemalägga. Utifrån detta kan det behövas anställas 

fler inom äldreomsorgen. En central MBL-förhandling nödvändig för att kunna 

bibehålla vissa typer av dygnspass. 

En annan utmaning kan vara att hålla koll på hur kollegor byter pass med 

varandra vilket då potentiellt kan bryta mot 11-timmars dygnsvila om en 

medarbetare t ex fortsätter arbeta ytterligare ett pass då en kollega blivit sjuk. 

 



3. Information om Falköpings kommuns budgetprocess  

Magnus Fleischer, ekonomichef redogör för kommunens budgetprocess. 

Det ekonomiska läget är ansträngt vilket förklaras främst av inflationen. Kommunens 

låneskuld är för år 2023 1152 miljoner kronor. Höjningar av räntan påverkar 

kommunens lånekostnader även om kommunen i regel binder räntan i snitt 3 år.  

Kommunen klarar att investera 150 miljoner kronor per år utan att låna. 

Driftskostnaderna räknas på 7% av investeringskostnaden. Kommunen har ett lånetak 

på 1,7 miljarder. 

Om kommunen bygger energieffektivt så kan kommunen söka gröna lån hos 

Kommuninvest. Inte minst är detta klokt utifrån energiprisutvecklingen. 

När det gäller kommunens skattesats 21,95, så ligger den någonstans i mitten. 149 

kommuner ligger lägre och 140 kommuner har en högre skattesats. 

 

Skatteintäkterna motsvarar ca 1700 miljoner kronor per år. Generella statsbidrag och 

inkomst- och kostnadsutjämning motsvarar 640 miljoner kronor per år.  

 

Budgeten beslutas av kommunfullmäktige i regel i oktober och i november under valår. 

 

Fråga gällande socialnämndens tidigare budgetramar och den utifrån allokeringen av 

resurser vigda för äldreomsorgen. Förändringen av socialnämndens budgetramar det 

vill säga att gå från fördelning där socialnämnden har två budgetramar till att ha en. 

Det innebär att beslut om omfördelning inom socialnämnden inte behöver lyftas till 

kommunfullmäktige. Bedömningen är att det blir mer rättvisande bild av det 

ekonomiska läget för nämnden som helhet och att det blir praktiskt mer hanterbart. Det 

är också en ovanlig lösning i kommunsektorn att ha två budgetramar inom en och 

samma nämnd och ingen annan nämnd i kommunen är organiserad på detta sätt. 

 

Kolada kan privatpersoner och organisationer kostnadsfritt jämföra data inom 

kommunsektorn i Sverige.  

 

4. Övriga frågor 

 Kommunens hemsida 

Namn och organisation är okej att publicera. Uppgifterna gällande KPR kan 

behöva uppdateras. 

 Sammanträdestider år 2024 

29 februari, 16 maj, 12 september och 28 november. 

Samtliga sammanträden äger rum mellan klockan 10:00-12:00. 

Arbetsgruppsmöte äger rum ungefär en vecka innan.  

 Frågor kring demensvården 

Besvarades under punkt 2. 

 Nästa möte äger rum 14 december klockan 13:00, workshop gällande 

äldreomsorgsutredningen, kommunens organisation och information om 

ramarna för socialnämnden utifrån kommunfullmäktiges beslut om budget för 

år 2024. Julfika, lussekatt och pepparkaka. Lokal: Ryttarsalen, Lärcenter 

 



 

 
 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1 (1) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-25 
 

 

  
 

 

 

§ 73 Dnr 2023/01037  

Entledigande av Sonja Eriksson (SD) som ersättare i 
kultur- och fritidsnämnden samt som ersättare i 
byggnadsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

1  Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Sonja Eriksson (SD) från 

uppdraget som ersättare i kultur- och fritidsnämnden och 

byggnadsnämnden från och med den 10 oktober 2023. 

2  Kommunfullmäktige beslutar att välja Per Magnusson (SD) till uppdraget 

som ersättare i kultur- och fritidsnämnden från och med den 10 oktober 

2023 till och med den 31 december 2026. 

3 Kommunfullmäktige beslutar att välja Lucas Löwendahl (SD) till 

uppdraget som ersättare i byggnadsnämnden från och med den 10 oktober 

2023 till och med den 31 december 2026.       

Bakgrund 

Sonja Eriksson (SD) har i en skrivelse avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kultur- och fritidsnämnden och byggnadsnämnden.   

Yrkanden 

Albin Gilbertsson (SD) yrkar att välja Per Magnusson (SD) till uppdraget 

som ersättare i kultur- och fritidsnämnden.  

Albin Gilbertsson (SD) yrkar att välja Lucas Löwendahl (SD) till uppdraget 

som ersättare i byggnadsnämnden. 

  

 

Paragrafen skickas till  
Sonja Eriksson (SD) 

Per Magnusson (SD) 

Lucas Löwendahl (SD) 

Kultur- och fritidsnämnden 

Byggnadsnämnden 

Löneenheten 

Anna-Karin Linder, administratör            

            



 

 
 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1 (1) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-25 
 

 

  
 

 

 

§ 72 Dnr 2023/01022  

Entledigande av Angel Garcia (KD) från uppdraget som 
ersättare i kultur- och fritidsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

1  Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Angel Garcia (KD) från 

uppdraget som ersättare i kultur- och fritidsnämnden från och med den 10 

oktober 2023. 

2  Kommunfullmäktige beslutar att välja Daniel Sigfridsson (KD) till 

uppdraget som ersättare i kultur- och fritidsnämnden från och med den 10 

oktober 2023 till och med den 31 december 2026.         

Bakgrund 

Angel Garcia (KD) har i en skrivelse avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kultur- och fritidsnämnden.      

Yrkanden 

Göran Gynnemo (KD) yrkar att välja Daniel Sigfridsson (KD) till uppdraget 

som ersättare i kultur- och fritidsnämnden.    

  

 

Paragrafen skickas till  
Angel Garcia (KD) 

Daniel Sigfridsson (KD) 

Kultur- och fritidsnämnden 

Löneenheten 

Anna-Karin Linder, administratör            



 

 
 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1 (1) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-25 
 

 

  
 

 

§ 67 Dnr 2023/00654  

Policy för informationssäkerhet och dataskydd 

Kommunfullmäktiges beslut 

1   Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta policy för 

informationssäkerhet och dataskydd, att gälla från och med den 15 

oktober 2023.   

Sammanfattning 

Ett väl fungerande informationssäkerhetsarbete är en förutsättning för 

dataskyddsarbetet. Genom att samordna informationssäkerhetsarbetet och 

dataskyddsarbetet skapas därför goda förutsättningar att uppfylla de lagkrav 

som ställs. Kommunledningsförvaltningen har tillsammans med 

informationssäkerhetssamordnare arbetat fram ett förslag på policy för 

informationssäkerhet och dataskydd. Något motsvarande styrdokument har 

inte funnits tidigare och är en del av ett övergripande arbete som görs av 

kommunledningsförvaltningen och informationssäkerhetssamordnare. 

Arbetet omfattar framtagande av och revidering av styrdokument inom 

området informationssäkerhet och dataskydd såsom policy, riktlinjer och 

rutiner. Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antar 

policy för informationssäkerhet och dataskydd att gälla från och med den 15 

oktober 2023. 

Beslutsunderlag 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott § 106/2023 

 Tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen, 2023-08-08 

 Policy för informationssäkerhet och dataskydd 

 Remissvar från nämnderna 

  

 

Paragrafen skickas till  
Samtliga nämnder 

Anna-Karin Linder, administratör            



 
 
 
Rådet för funktionshinderfrågor 

 

Sida 

1 (2) 

Datum 

2023-09-19 

 

 

 
Närvarande  
Karola Svensson (C) 
Suzanne Åkerlund (L) 
Dan Högrell (L) 
Maria Bruckshaw (KD) 
Johanna Svensson (S) 
Lillemor Bertilsson (S) 
Roger Lundberg (S) 
Kjell-Åke Andersson, Riksförbundet för Social och Mental Hälsa, RSMH  
Kenth Karlsson, Hörselskadades Riksförbund, HRF  
Margareta Nilsson, Hörselskadades Riksförbund, HRF  
Inga-Maj Johansson, Riksförbundet för Utvecklingsstörda barn, ungdomar och vuxna, FUB  
Monica Setterberg, Falköpings Reumatikerförening  
Agneta Lindblom, Föreningen för rörelsehindrade barn och ungdomar, RBU  
Magnus Fleischer, ekonomichef  
Carl-Olov Holmström, näringslivschef 
Edvin Ekholm, utvecklingschef 

    
  



 

Mötesanteckningar rådet för funktionshinderfrågor 

Tisdagen den 19 september kl. 18:00-20:00, Ryttarsalen Lärcenter 

Fixa namnlappar till nästa möte.  

Till protokollet: Viktigt att anmäla deltagande och förhinder till Johanna Aldén.  

 

1. Genomgång av föregående minnesanteckningar 

- Återkoppling hjärtstartare Träffpunkt Ranten. 

2. Information om budgetprocessen 

Ekonomichef Magnus Fleischer informerar om kommunens budgetprocess och det 

ekonomiska läget. Kommunfullmäktige beslutar om kommunens budget, och detta 

planeras att göras 30 oktober för budget 2024. Det förväntade resultatet 2023 är 20 

miljoner kronor, vilket är en stor skillnad jämfört med tidigare år då resultatet legat 

över 100 miljoner kronor. Inflationen påverkar stort. Magnus berättar om 

förutsättningarna inför 2024 där ränteökningar, bränslekostnader, ökade priser på 

livsmedel med mera ger utmaningar för såväl kommunen som privatpersoner.  

Varje kommun beslutar själv om vilken skattesats som ska gälla och skattesatsen är 

föreslagen att ligga kvar på 21.95 i kommunen. Detta beslut ingår i budgeten. 

3. Information om trygghetsarbete inom kommunen 

Näringslivschef Carl-Olov Holmström informerar om kommunens arbete för att stärka 

område Ranten. Detta arbete görs i samarbete med näringsliv, fastighetsägare med 

flera och görs enligt en modell som kallas platssamverkan som går ut på att ta 

gemensamt ansvar för ett geografiskt avgränsat område.  

 

Utvecklingschef Edvin Ekholm informerar om kommunens så kallade 

områdesbaserade arbete, med fokus på arbetet som görs på Dotorp. Delar av detta görs 

i samverkan med kommunens bostadsbolag Falköpings Hyresbostäder. Arbetet bygger 

på att utifrån olika områdens förutsättningar – styrkor och utmaningar – tillföra 

insatser och åtgärder för att stärka uppväxtvillkoren och förbättra tryggheten. 

4. Övriga frågor 

 Kommunens hemsida 

- Rådet är okej med att stå med namn och organisation på kommunens 

hemsida.  

 Tema för mötet den 11 december 

- Workshop om framtidens äldreomsorg 

- Info om nya regler om dygnsvila 

- Info om kommunens organisation 

- Info om kriterier för handikapptillstånd 

(- lussefika) 

 



 Sammanträdesdagar 2024 

- 28 februari, 13 maj, 11 september, 27 november. Klockan 18-20. 

- Rådet beslutar om datumen.  

 Diskussion om fritidsaktiviteter för personer med personliga assistenter. 

Frågan skickas med för ett separat möte. 

 

Karola Svensson  

Ordförande 
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